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   ACTA PLE NUM. 13/90 
 
 
SESSIO EXTRORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN 
PRIMERA CONVOCATORIA, EL DIA 17 D'OCTUBRE DE 1990.  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
disset d'octubre de mil nou-cents noranta, es reuneixen a la Sala de Sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres integrants de 
l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió extraordinària i 
primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, 
la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Antonio Bouzo Varela 
Sr.  Ignacio Florez Barrón  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Máximo Gavete Díaz 
Sra. Aurora Gómez López  
Sra. Judith Ibáñez Vives  
Sr.  Miquel Iceta i Llorens  
Sra. Assumpta Lecha i Millet  
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
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 Sr.  Carles Navales i Turmos 
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
 Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Rafael Sánchez Gordillo 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventora 
 
Sra. Caridad Vila Despujol 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
 
 
No hi assisteixen 
 
Sr.  Santiago Coll i Martres  
Sr.  José Manuel Criado Sánchez  
Sr.  Vicenç Gayubo i Arranz  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
Sr.  Jesús Moreno i García  
Sr.  Josep Parra i Vara 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 
 1.-  Aprovar el Plec de Condicions i la convocatòria del concurs 
per adjudicar el Servei de Recaptació en període voluntari dels tributs 
municipals, així com un servei complementari de Tresoreria. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Economia i 
Hisenda, que textualment diu: 
 
 "Vistos els Plecs de Condicions Jurídiques i 
EconòmicoAdministratives reguladors del concurs per l'adjudicació del Servei 
de Recaptació en període voluntari dels Tributs Municipals i d'un servei 
complementari de Tresoreria. 
 
 Vistos els informes emesos al respecte per la Secretaria i la 
Intervenció Municipal, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar el Plec de Condicions que ha de regir el concurs 
per l'adjudicació del servei de Recaptació en període voluntari dels Tributs 
Municipals i d'un Servei complementari de Tresoreria. 
 
 Segon.-  Sotmetre l'esmentat Plec a exposició pública durant un 
termini de quinze dies, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis al 
Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial 
de l'Estat, a efectes de presentació de reclamacions. 
 
 Tercer.-  Aprovar la convocatòria del concurs per l'adjudicació de 
l'esmentat Servei. 
 
 Quart.-  Anunciar la licitació en el Butlletí Oficial de la Província, 
Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de l'Estat, d'acord amb lo previst 
per l'article 274 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya i altre legislació concordant." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i Hisenda, 
senyor Joaquín Guallar Cánovas, es sotmet a votació el dictamen, essent 
aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 2.-  Aprovar la modificació de les Ordenances Fiscals i Preus 
Públics per a l'any 1991. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Economia i 
Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 
ORDENANCES FISCALS - ANY 1991 
 
 "El President de la Comissió Informativa d'Hisenda sotmet a la 
consideració del Ple de la Corporació, el projecte de fixació, establiment i 
ordenació de tributs que han de regir durant l'exercici de 1991, i amb aquest 
objecte exposa: 
 
 Per imperatiu legal, cal adaptar els tributs locals a allò que disposa 
la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, a fi de 
què el 1er. de gener de 1991, aquest Ajuntament pugui exigir tributs d'acord 
amb el que preveuen els articles 15, 16, 17, 18 i 19 de l'esmentada Llei. 
 
 De l'estudi elaborat amb aquest efecte sobre el sistema tributari 
establert per l'esmentada Llei, una vegada avaluat el probable rendiment dels 
impostos obligatoris i els voluntaris que cal implantar i les taxes que cal 
establir per la prestació de serveis i activitats, se'n segueix que, per anivellar la 
previsió d'ingreessos i despeses del pressupost de l'exercici de 1991, es 
proposa l'adopció dels següents 
 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar inicialment la modificació de l'article 109 de 
l'Ordenança Fiscal General, per adecuar-la al Reial Decret 1.163/90, de 21 de 
setembre, que desenvolupa "la devolució d'ingressos indeguts", en 
consonància amb l'article 155 de la Llei General Tributària, i l'establert en 
l'article 14 de la llei 39/88. 
 
 Per l'anterior esmentat, quedarà suprimit l'article 110 de la mateixa 
Ordenança i l'article 111 passarà a ser l'article 110. 
 
 Segon.-  Aprovar inicialment la fixació dels elements necessaris per 
la determinació de les quotes tributàries i les modificacions de les respectives 
Ordenances Fiscals, reguladores dels Impostos Obligatoris sobre: 
 
 
IMPOSTOS OBLIGATORIS: 
 
       TIPUS DE GRAVAMEN  
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1.-  IMPOST SOBRE B.I. .................  0,424 B. Urbans  
       0,32  B. Rústics 
  Es modificarà l'article 8, una 
  vegada aprovades les tarifes. 
 
2.-  LLICENCIES FISCALS D'ACTIVITATS 
COMERCIALS, INDUSTRIALS, 
PROFESSIONALS i ARTISTIQUES. ......   TARIFA MINIMA  
 
       Segons Pressupost 1990. 
 
  Es modificarà l'article 2, una 
  vegada aprovades les tarifes. 
 
 
3.-  IMPOST SOBRE VEHICLES DE     
TRACCIO MECANICA. .................   7,5 o/o SOBRE QUOTA  
       Llei 39/1988. 
 
  Es modificarà l'article 6, una 
  vegada aprovades les tarifes. 
 
 
IMPOSTOS VOLUNTARIS, que tornan a ser vigents pel Reial Decret 4/90. 
 
 
1.-  IMPOST SOBRE LA PUBLICITAT ....  7,5 o/o sobre B.I. 
 
  Es modificarà l'article 11, una 
  vegada aprovades les tarifes. 
 
 
2.-  IMPOST SOBRE LA RADICACIO ....   7,5 o/o sobre la cuota. 
 
  Es modificarà l'article 9, apartat 2, 
  una vegada aprovades les tarifes. 
 
 
 Tercer.-  Aprovar inicialment la fixació dels elements necessaris per 
la determinació de les quotes tributàries i les modificacions de les respectives 
Ordenances Fiscals, reguladores dels impostos que han tornat a tenir vigència 
pel Reial Decret Llei 4/90, de 28 de setembre. 
 
 Quart.-  Aprovar inicialment les modificacions de les Tarifes de les 
Taxes i els seus respectius articles, a les Ordenances Fiscals, de les següents: 
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a)  TAXA PER LLICENCIA D'OBERTURA .. 1000 o/o sobre Quota L.F. Article 
6.- Punt 1. 
 
b)  TAXA PER RECOLLIDA D'ESCOMBRARIES.. 2 o/o sobre Quota 
 anterior a les vivendes.  
 Article 6.- Punt 2. 
       7,5 o/o sobre Quota anterior  
       Mercats, Comerços i Industries. 
 
 
c)  TAXA DE CLAVAGUERAM ...........   7,5 o/o sobre la Quota anterior. 
  Article 5.- Punt 1 i 2. 
 
 
d)  TAXA DE CEMENTIRI MUNICIPAL ......  7,5 o/o sobre la Quota anterior. 
  Article 6.- 
 
 
e)  TAXA PER RETIRADA DE VEHICLES 
ABANDONATS I ESTACIONATS DEFECTUOSAMENT I ABUSIVAMENT A LA  
VIA PUBLICA. ....................    7,5 o/o sobre la Quota anterior. 
  Article 5.- 
 
 Les Ordenances Fiscals no esmentades, continuan sense variació a 
les seves Tarifes. 
 
 L'Ordenança Fiscal número 8, quedarà derogada pel Reial Decret 
4/1990, de 28 de setembre. 
 
 Cinquè.- Aprovar inicialment les modificacions del redactat als 
artícles de les Ordenances Fiscals que es relacionen a continuació: 
 
a)  TAXA PER EXPEDICIO DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS: 
 
 Article 7 Tarifa: Afegir el número 4 de l'Epígraf Segón:"Certificacions 
i Compulses", el següent: 
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"f) Informació gràfica de la Ciutat... 500 
   pessetes." 
 
b)  TAXA LLICENCIES D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS. 
 
Article 2.1.: Sustituir "unificar" per "verificar". 
 
c) TAXA PER RECOLLIDA D'ESCOMBRARIES. 
 
Article 5: Exempció i Bonificacions. Aquest article quedarà redactat en els 
següents termes: 
 
"EXEMPCIO: Es podrà concedir als contribuents que siguin declarats, per 
informe preceptiu de l'Assistència Social com a pobres de solemnitat. 
 
BONIFICACIONS: Es podrà concedir a persones que es troban en situació de 
jubilació o pensionista, sempre que: 
 
1)  NO estiguin relacionades amb una activitat económica, desemvolupada per 
ells. 
 
2)  NO siguin posseïts de bens immobles, en concret, tan sols podrà afectar a 
aquest grup de persones, que estiguin es règim d'arrendatari de la vivenda. 
 
3)  Que, tinguin ingressos inferiors o iguals al salari mínim interprofessional." 
 
 Article 6: Quota tributària 
 
L'apartat 2.A).2., quedarà redactat en els següents termes: "A... 2. Jubilats i 
Pensionistes, que reuneixen les condicions expossades a l'article 5 punt 2... 
Quota 100 pessetes." 
 
d) TAXA DEL CEMENTIRI MUNICIPAL. 
 
Incloure un article nou amb el número 9, passant l'actual article 9 a ser el 10: 
 
"Article 9: Retrocessió: Els titulars de concessions de sepultures que renuncïin 
a aquestes, podran sol.licitar a l'Ajuntament una imdemnització del 50 % de 
l'import de la quota al moment de la petició." 
 
e) TAXA PER RETIRADA DE VEHICLES ABANDONATS O ESTACIONATS, 
DEFECTUOSAMENT O ABUSIVAMENT A LA VIA PUBLICA. 
 
Article 5: TARIFES PRIMERA: Afegir un últim paràgraf amb la redacció 
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següent: 
 
 "Els serveis de transport de vehicles que s'efectuin en hores 
nocturnes o en dies festius, sofriran un augment del 25 % sobre la Tarifa." 
 
 Sisè.-  Exposar al públic els acords precedents al tauler d'edictes de 
l'Ajuntament, durant trenta dies comptats a partir del següent al de la 
publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, i 
també en un diari de gran difusió de la Província. 
 
 En aquest termini els interessats podran examinar l'expedient i 
presentar-hi les reclamacions que creguin oportunes.  Transcorregut el 
període indicat sense haver-se'n formulat cap reclamació, els acords adoptats 
restaran aprovats definitivament. 
 
 Setè.-  En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al 
Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de 
les Ordenances Fiscals aprovades, les quals entraran envigor el dia 1er. de 
gener de 1991, i regiran mentre no s'acordi la modificació o derogació." 
 
 
PREUS PUBLICS - ANY 1991 
 
"El President de la Comissió Informativa d'Hisenda sotmet a la consideració 
del Ple de la Corporació, el projecte de fixació, establiment, modificació i 
ordenació dels preus públics que han de regir durant l'exercici de 1991, i amb 
aquest objecte exposa: 
 
Per adaptar la percepció dels recursos municipals a la normativa dimanant de 
la Llei 39/88, aquesta Tinença d'Alcaldia formula una proposta relativa a 
l'establiment, modificació de preus públics, reajustar les seves Tarifes i 
Ordenances i Articles reguladors. 
 
Cal observar que, en la proposta de referència, els preus públics que es preten 
d'exigir tenen el caràcter de contraprestacions pecuniàries i reuneixen, així 
mateix, els requisits a què al.ludeix l'article 41 de la Llei 39/1988 abans 
citada. 
 
 Donant compliment al que preveu l'article 26.2 de la Llei 8/1989, de 
13 d'abril, de Taxes i Preus Públics, d'aplicació supletòria en aquesta matèria 
a les Hisendes Locals, segons la disposició addicional 7a. del mateix text, 
s'adjunta a la proposta de fixació de preus públics la preceptiva memòria 
econòmico-financera que justifica els imports proposats, el grau d'abast 
financer que assoleixen i les utilitats que se'n poden derivar de l'exercici de les 
activitats i la prestació dels serveis o els valors de mercat adoptats com a 
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referència. 
 
 Per tot això, i d'acord amb el que disposa l'article 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, el President de 
la Comissió Informativa d'Hisenda proposa al Ple l'adopció del següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar inicialment, de conformitat amb el que disposa 
l'article 48 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals, les modificacions tarifàries dels preus públics i de les Ordenances que 
les regulen següents: 
 
 
P.P NUMERO 25.-"PREU PUBLIC PER L'OCUPACIO DE TERRENYS D'US 
PUBLIC  AMB TAULES I CADIRES  AMB FINALITAT LUCRATIVA". 
 
Es modificarà la tarifa annexa a 
l'Ordenança, una vegada s'aprovi. ..... 7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO 26.- "PREU PUBLIC PER LA INSTAL.LACIO DE QUIOSCOS EN 
LA VIA PUBLICA". 
           7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO 27.- "PREU PUBLIC PER PARADES, BARRAQUES, CASETES 
DE VENDA, ESPECTACLES I ATRACCIONS SITUATS EN TERRENYS D'US 
PUBLIC I INDUSTRIES DEL CARRER I AMBULANTS I RODATGE 
CINEMATOGRAFIC". 
 
   7,5 % sobre la Quota. Modificació 1a. i 2a. tarifa. 
Tarifa 1a., apartat 5., reducció a 55.- pts./m2. 
 
P.P. NUMERO 28.- "PREU PUBLIC PER LA INSTAL.LACIO DE VOLADISSOS A 
LA VIA PUBLICA". 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
P.P. NUMERO29.- "PREU PUBLIC PER L'APROFITAMENT I SERVEIS ALS 
MERCATS MUICIPALS D'ABAST". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO30.- "PREU PUBLIC PER LA VIGILANCIA ESPECIAL DELS 
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ESTABLIMENTS QUE LA SOL.LICITIN". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO31.- "PREU PUBLIC PELS SERVEIS D'INSPECCIO SANITARIA 
EN GENERAL I ELS D'ANALISIS QUIMIQUES BACTERIOLOGIQUES I 
QUALSEVULLA ALTRES DE NATURALESA SEMBLANT". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO32.- "PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DELS SERVEIS 
INSTAL.LACIONS ESPORTIVES". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO33.- "PREU PUBLIC PER LA CONDUCCIO DE CADAVERS I 
ALTRES SERVEIS FUNERARIS". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
P.P. NUMERO35.- "PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DE SERVEIS A LES 
ESCOLES BRESSOL I A L'ESCOLA DE CAN MERCADER". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
P.P. NUMERO36.- "PREU PUBLIC PER LA PRESTACIO DE SERVEIS A LES 
ESCOLES MUNICIPALS D'ENSENYAMENTS ESPECIALS". 
 
   7,5 % sobre la Quota. 
 
 
 Segon.-  Aprovar inicialment, de conformitat amb el que disposa 
l'article 48 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals, les modificacions dels articles dels Preus Públics de les Ordenances 
Fiscals, que els regulan Ordenances de General Reguladora del PREUS 
PUBLICS. 
 
 Article 6: 
 
Afegir un nou paràgrag final, amb la redacció següent: 
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"Per a respondre d'aquestes obligacions, els beneficiaris de l'utilització 
privativa o de l'aprofitaments especial faran un dipòsit previ per a un import 
equivalent a 20 pessetes per metre quadrat de la via pública objecte 
d'utilització o aprofitament." 
 
P.P. NUMERO 19.-  Suprimir l'article 2.- Paràgraf 2: 
 
 "També estan obligats al pagament del preu públic regulat per 
aquesta Ordenança, les persones o entitats que destrueixin o deteriorin el 
domini públic local, d'acord amb el que es preveu en l'article 46 de la llei 
39/1988, de 28 de desembre, encara que fossin les mateixes persones o 
entitats interessades les qui efectuïn la seva reposició, i també les despeses 
que origini el control de qualitat dels paviments i la comprovació de densitats 
assolides en el massissat de les rases". 
 Suprimir la lletra d) de l'article 3.2. 
 
 Suprimir de l'Annex de Tarifes l'apartat següent: 
 
 "Depreciació i deteriorament de la via pública". 
 
P.P. NUMERO 23.-  Supressió íntegra de l'Ordenança reguladora i les seves 
Tarifes, i substitució per la nova que figura a l'annex, amb el seu text íntegre i 
la seva tarifa. 
 
P.P. NUMERO 25.-  L'article 3.- Punt d), es deu modificar el text dient: 
          
 
"La zona extra es troba situada entre els carrers de primera i segona categoria, 
la zona primària es trobarà als carrers de tercera categoria". 
 
L'article 4.1.: Sustituir "de temporada" per "temporal". 
 
L'article 4.- Punt 4, restarà d'obligat compliment, segons Reial Decret 
1.163/90, de 21 de desembre, sobre "Devolució d'ingressos indeguts". 
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P.P. NUMERO 26.-  L'article 6.2.b) resta redactat en els termes següents: 
 
"Quan es tracti de concessions d'aprofitaments que ja estiguin autoritzats i/o 
prorrogat, una vegada inclosos als padrons o matrícules d'aquest preu públic, 
es pagarà per anys semestres o trimestres naturals a les Oficines de 
Recaptació Municipal, des del dia 16 del primer mes fins el dia 15 del segon 
mes, quan els pagaments siguin per trimestres o semestres." 
 
P.P. NUMERO 27.-  Modificar la Tarifa 1a.- apartat 15è., ha de dir: 
"Llicències per a l'ocupació de terrenys destinats a la venda, exposició 
d'articles o prestació de serveis no especificats en els epígrafs anteriors.". 
 
   Suprimir la Tarifa 2a.- apartat 4art., per estar duplicada 
amb l'anterior (apartat 3er.). 
 
   Modificar la Tarifa 3a., referent els dies de mercat, ja que 
actualment són uns altres,i per la seva continua variació, ha de dir "MERCATS 
A LA VIA PUBLICA". 
 
P.P. NUMERO 28.-  Es proposa la supresió total per no tenir recaptació. 
 
P.P. NUMERO 29.-  Es proposa la modificació de l'article 5.6 de l'Ordenança 
reguladora. 
 
  No existeix proposició de Tarifa o Preu. 
 
P.P. NUMERO 35.-  Afegir a l'article 4art.- Punt 2.c), la següent frase: "...o 
serveis complementaris.". El text serà: 
 
"c)  Quan es tracti de serveis ocasionals, al mes següent de sol.licitar la 
prestació del servei o serveis complementaris.". 
 
   Quan es tracti de serveis ocasionals o complemetaris al 
mes següent de la prestació del servei. 
 
 A la Tarifa 1a. A) - Punt 2., afegir: "Per cada 1/2 hora o fracció 
d'estada del nen a l'Escola abans de les 9 hores del matí.". 
 
 A la Tarifa 1a. B) - Punt 1., afegir: "En cas d'absència del nen més 
de tres dies consecutius, la quota serà reduïda a partir del tercer dia, a raó de 
.........". 
 A la Tarifa 1a. B) - Punt 2., afegir: "Per esmorzar, quota mensual ..." 
"Per berenar, quota mensual ...." 
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 Al final de la Tarifa 1a., i després del Punt c), afegir:  "Reducció de 
quota pels serveis de menjador."." 
 
 Tercer.- Exposar al públic els acords precedents al Tauler d'Anuncis 
de l'Ajuntament, durant trenta dies comptats a partir del següent al de la 
publicació del corresponent anunci en el "Butlletí Oficial de la Província". En 
aquest termini els interessats podran examinar l'expedient i presentar-li les 
reclamacions que creguin oportunes:" 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt donada 
pel Presiden-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i 
Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, en la qual es posa de manifest que 
la modificació de les Ordenances que es proposa a votació, porta implícit dos 
tipus d'actuacions, per una part, procedir a la correcció de textes a partir de 
l'elaborat per la Diputació que es va assumir l'any passat, aclarint diverses 
intepretacions jurídiques al voltant de diferents aspectes, en els quals es 
profundizarà durant el període d'exposició pública, i per altre, procedir a 
l'increment de les tarifes de les Ordenances i dels Preus Públics, en una 
mitjana d'un 7,5%, existint una ùnica excepció que és la relacionada amb la 
recollida d'escombraries que pel contrari s'estableix en un tipus molt inferior, 
a l'entorn del 2%. 
 
 Aquest increment, segueix explicant el senyor Guallar, es produeix 
com a conseqüència del moviment econòmic que problablement tindrà lloc 
durant el pròxim exercici, i també a la vista de les dades de l'exercici que 
estem finalitzant, ja que els costos dels serveis s'estima què s'incrementaran 
en un 8%, pel qual paral.lelament s'intentarà que l'activitat industrial i 
comercial que s'està donant en la nostra ciutat, repercuteixi positivament en 
l'Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del PCC, senyor Ignaci 
Florez Barrón, per a manifestar que, al seu judici, en termes generals 
l'increment dels tipus és excessiu, creixent la pressió fiscal molt per sobre del 
creixement de l'IPC, pressió fiscal que des de la promulgació de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals ha disparat l'increment dels tributs que, 
segons els càlculs realitzats pel senyor Florez, ascendeixen, en relació amb 
l'Impost sobre Béns Immobles dels darrers dos anys entre el 17% i el 35%, en 
relació amb el de circulació el 16,2%, en relació amb el servei de cementiris la 
mitjana dels darrers dos anys es xifra en el 23,6% i en relació amb la retirada 
de vehicles en el 23%. 
 
 Per altra part, el senyor Florez pregunta, en relació amb els guals en 
els que abans s'aplicaba la taxa en funció del nombre de places, quin és el 
criteri que s'aplica aquest any, ja que pel què pot observar són de caràcter fix i 
desconeix si s'aplica per cada vehicle o pel total de l'aparcament, 
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independenment del nombre de places.  Així mateix, el senyor Florez fa 
constar que l'increment dels impostos no concorda amb l'increment o la 
millora dels serveis, ja que, al seu judici, el tema de la neteixa de la ciutat 
segueix en la mateixa situació, malgrat que reconeix què no solament és un 
problema municipal, sinó també causat com a conseqüència de l'actuació dels 
ciutadans, però existeixen molts altres exemples com la situació de les zones 
verdes i dels jardins, la limitadísima utilització dels Centres Cívics, les excases 
Sales d'Actes per activitats ciutadanes i la desaparició, pràcticament, de 
l'Escola d'Art com a conseqüència de la reducció de plantilla, intervenint al 
respecte el senyor Alcalde, per a sol.licitar al senyor Florez, que es limiti al 
tema de les Ordenances Fiscals. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el Portaveu del PCC, senyor 
Ignaci Florez Barrón, per a manifestar la seva consideració de què la situació 
dels serveis que està enumerant, està íntimament relacionada amb el tema de 
l'increment dels impostos, ja que la pujada d'aquests únicament està 
justificada si es crean nous serveis o es perfeccionan. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu de CIU, senyor Antoni 
Recort i García, per a manifestar que el seu Grup votarà en contra de les 
Ordenances Fiscals pel proper exercici, amb l'objecte de reservar-se el dret a 
opinar i, en el seu cas, recórrer, en el moment de l'aprovació definitiva de les 
mateixes. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor d'IC, senyor Josep Nogué i 
Felip, per a manifestar, en primer lloc, que no enten exactament quines són 
les propostes de modificació dels textes que s'inclouen en relació amb les 
Ordenances Reguladores de les Taxes, perquè en el dictamen no queda clar.  
Així mateix, el senyor Nogué manifesta que en l'expedient consta un informe 
de la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i Hisenda, en el qual es fa 
constar que tots els membres van informar favorablement les Ordenances, 
quan això no és cert, per la qual cosa sol.licita que es modifiqui aquest 
informe.  Per altre part, el senyor Nogué recorda que han vingut reclamant, 
davant la importància del tema, discutir amb la suficient antelació les 
Ordenances, perquè, al seu judici, els elements facilitats al seu Grup són 
excessivament pobres, apart de què els estudis de costos i els informes que 
figuren en els expedients no estan signats, motiu pel qual ningú es deu 
responsabilitzar d'ells. 
 
 Resumint, el senyor Nogué planteja que existeix un divorci entre 
l'equació qualitat/preu, la qual cosa és dolenta per a la ciutat, pel qual el seu 
Grup votarà en contra per no haver-se tingut en compte aquest criteri. 
 
 Novament intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
l'Area d'Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, per, en relació 
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amb la intervenció del Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez Barrón, 
recordar-li que comparant des de l'any 1983, Cornellà, com ha repetit en 
diverses ocasions, està molt per sota en matèria de pressió fiscal de la mitjana 
dels municipis de l'entorn de característiques similars.  Així mateix, el senyor 
Guallar fa constar que en l'Impost de Béns Immobles l'increment operat de 
l'any 1989 al 1990 ha suposat passar de 500 a 570 milions, raó per la qual, al 
seu judici, la resta és jugar amb les xifres. Per altre part, el senyor Guallar 
manifesta que l'equació qualitat/preu que es sol.licita que es tingui en compte 
al moment de fixar els tipus de les Ordenances, va també en funció de la 
pressió que tenen els preus, i la resta considera que és farisàic, ja que no s'ha 
d'oblidar que, per exemple en matèria de circulació, l'Ajuntament es gasta vuit 
milions de pessetes solament en reparacions de la via pública i amb això no es 
poden fer filigranes.  Així mateix, en matèria de clavagueram, el senyor Guallar 
fa constar que solament la reparació del Barri Riera ha suposat més de vint 
milions de pessetes, això també s'ha de tenir en compte en el moment 
d'establir les tarifes.  D'altra banda, el senyor Guallar manifesta que en 
matèria d'escombraries s'ha diferenciat, incrementant més als industrials que 
a les taxes que s'apliquen als ciutadans per escombraries domiciliàries. 
 
 Tot seguit i en contestació a la pregunta formulada pel Portaveu del 
PCC, senyor Ignaci Florez Barrón, al voltant dels guals, el senyor Guallar 
informa que s'ha canviat de criteri en relació amb l'any anterior, establint-se 
aquest any el criteri d'ocupació de la via pública, es a dir, el criteri de metro 
linial ocupat, ja que el plantejament del proppassat exercici no era correcte.  
Pel que fa als malencerts de procediment plantejats pel Regidor d'IC, senyor 
Josep Nogué i Felip, el senyor Guallar manifesta que sempre s'ha fet de la 
mateixa manera i que no s'ha d'oblidar la manca de personal, es a dir, els 
informes econòmics són com els de cada any i com cada any van sense 
signatures, i no precísament com en els darrers anys, sinó com passava amb 
anterioritat a l'any 1984, la qual cosa no es obstacle per rectificar, si és que 
s'ha de fer.  De tota manera no s'ha d'oblidar que aquests estudis de costos 
són únicament una previsió, analitzant-se al final de cada any la seva 
desviació. 
 
 
 A continuació pren novament la paraula el Regidor d'IC, senyor 
Josep Nogué i Felip, per, en relació amb la intervenció del President-Delegat de 
la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i Hisenda, senyor Joaquín 
Guallar Cánovas, manifestar que la considera ofensiva, sobre tot en relació 
amb les comparacions dels anys anteriors a 1984, tota vegada que amb 
anterioritat a 1984 les circumstàncies de la ciutat eren molt diferents.  Per 
això,  tenint en compte que la seva intervenció anterior no pretenia molestar, 
sinó plantejar que s'estudiïn a fons aquests temes, no serveix dir que és com 
d'altres anys, ja que això equival a entendre què en aquest Ple únicament es 
compleixen els tràmits, sense intenció de millorar, pel que, al seu judici, la 
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resposta del senyor Guallar no és seriosa. 
 
 
 Acte seguit pren la paraula la Regidora del PCC, senyora Aurora 
Gómez López, per a manifestar que això suceeix quan una vegada promulgada 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, que s'anuncia com la més 
progressista i millor Llei en matèria d'Hisenda, a la pràctica és el mateix que 
sempre i inclús pitjor.  Així mateix, la senyora Gómez fa constar la seva 
consideració de què per no ser farisàics, suposa que l'Equip de Govern haurà 
explicat als ciutadans perquè s'han hagut de pujar els impostos, perquè des 
de l'Ajuntament s'ha renunciat a batallar perquè es destinessin als municipis 
major participació en els Fons de Cooperació Municipal de l'Estat, la qual cosa 
suposa una pèrdua per les arques municipals que motiven el seu 
endeutament al recórrer al crèdit públic i privat, els interessos dels quals els 
paguem entre tots, quan en canvi s'està satisfet, segons sembla, amb la línia 
de l'obra social dels Bancs, com per exemple la realitzada al voltant del Cine 
Titàn.  També, suposa la senyora Gómez, que s'haurà dit als ciutadans que el 
fet de què l'Estat no destini més fons econòmics als municipis suposa un frau, 
ja que ho tenen que pagar els ciutadans. 
 
 Així mateix, la senyora Gómez manifesta que encara està pendent el 
tema de l'Impost sobre Béns Immobles, en relació amb el qual i malgrat l'elevat 
percentatge de devolucions de les notificacions, no s'ha ampliat el termini 
davant els errors, i sobre tot tenint en compte que els Edictes es van publicar 
durant el mes d'agost, perquè ningú s'assabentés, mentre que l'Ajuntament no 
més es preocupa de posar una oficina per a cobrar.  Evindement, senyala la 
senyora Gómez, es pot adduir al voltant d'aquest problema que els ciutadans 
poden recórrer, però primer s'ha de pagar i als dos o tres anys pot ser que 
tinguin dret a què, en execució d'una Sentència, se'ls tornin els diners, quan 
realment cal preguntar-se fins quin punt un ciutadà té dades per poder 
recórrer la valoració cadastral de la seva finca, encara que vagi al Centre de 
Gestió.  La senyora Gómez finalitza la seva intervenció manifestant que, al seu 
judici, l'Ajuntament hauria de pensar més en una ciutat per el ciutadà i deixar 
de vanagloriar-se dels resultats assolits com fa constantment l'Equip de 
Govern. 
 
 A continuació pren novament la paraula el Portaveu del PCC, 
senyor Ignaci Florez Barrón, per, en relació amb l'última intervenció del 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i Hisenda, 
senyor Joaquín Guallar Cánovas, manifestar la seva sorpresa de què 
l'increment del Padró de l'Impost de Béns Immobles sigui solament l'indicat, 
pel que considera què han de ser molts als que els ha baixat la valoració, tants 
que ell no coneix cap.  Així mateix, el senyor Florez recorda que ha realitzat 
una pregunta en relació amb el tema de les escombraries que no li ha estat 
contestada, i que encara què reconeix què s'ha de millorar la xarxa, com 
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s'assenyalat, tampoc és obstacle que la financiació d'aquesta millora vagi al 
pressupost d'inversions.  Per últim el senyor Florez destaca que el problema de 
què sigui tan cara la conservació de la via pública és conseqüència de la 
manca d'una política coherent en matèria de circulació, ja que tothom sab 
perquè es fan mal bé constantment i tant ràpidament les voreres de la ciutat, 
doncs és com a conseqüència del deficient estacionament de vehicles i de 
l'aparcament de camions. 
 
 
 Per últim, intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per a 
manifestar que, al seu judici, està bé que les Ordenances no passin pel Ple 
com a un simple tràmit i s'alegra d'aquest debat, però el problema és que com 
cada any, davant els terminis de temps legals existeixen problemes de 
calendari.  Així mateix, el senyor Alcalde manifesta que es podia haver optat 
per anar a uns increments més fluixos, tenint en compte que durant el primer 
semestre del propper any tindran lloc les Eleccions Locals, però 
responsablement no ho poden fer i han considerat que l'increment que s'aplica 
és raonable.  Pel que es refereix a la qualitat dels serveis, el senyor Alcalde 
manifesta que això és una anàlisi què aprovarà o desaprovarà el ciutadà en el 
seu moment.  En relació amb les preguntes plantejades pel Portaveu del PCC, 
senyor Ignaci Florez Barrón, al voltant de la repercusió de la Taxa de l'Entitat 
en el rebut d'escombraries com a conseqüència de l'abocador, el senyor 
Alcalde manifesta que això és un tema de l'Entitat Metropolitana i en la 
mateixa es discutirà, ja que en l'esmentada Entitat existeix representació de 
tots els Grups Polítics que estan representats en aquest Ajuntament. 
 
 Per altre part, el senyor Alcalde manifesta que les actituts del 
Govern Municipal en temes com el relacionat amb el Cine Titàn, senyalat per 
la Regidora del PCC, senyora Aurora Gómez López, no tenen res a veure amb 
les Ordenances Fiscals, i encara que en període electoral no són aconsellables 
s'han pres aquestes decisions per l'Equip de Govern, com a mesura de seny.  
En qualsevol cas, el senyor Alcalde senyala que, al seu judici, els increments 
estan en la línia del que seran els increments dels salaris i el que pujaran els 
contractes, perquè, s'ha de ser realista ja que aquesta proposta es fonamenta 
en mantenir el poder adquisitiu de les persones, i suposa una pressió fiscal no 
excessivament alta, sobre tot tenint en compte que la pressió fiscal d'aquest 
municipi és de les més baixes de l'Area Metropolitana, segons l'informe 
elaborat pel CEP. 
 
 En acabat, i després de senyalar-se pel senyor Alcalde que l'informe 
que consta en l'expedient de la Comissió Informativa es rectificarà i que la 
resta dels informes seran signats, es sotmet a votació el dictamen, essent 
aprovat per majoria absoluta, amb el vot en contra del Regidors dels Grups 
Municipals d'IC, senyors Frederic Prieto i Caballé, Josep Nogué i Felip, i 
senyora Assumpta Lecha i Millet; dels Regidors del PCC, senyor Ignacio Florez 
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Barrón i senyora Aurora Gómez López; i del Portaveu de CIU, senyor Antoni 
Recort i García. 
 
 
 En aquest moment s'absenta de la sessió el Portaveu de CIU, senyor 
Antoni Recort i García. 
 
 
 
 
 3.-  Aprovar l'expedient de modificació de Crèdit Pressupost 
1990. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Economia i 
Hisenda, que textualment diu: 
 
 "Vistes les peticions dels Departaments de Personal, Informàtica, 
Ensenyament, Policia Municipal, Sanitat i Serveis Socials, Cultura, Gabinet 
d'Alcaldia, Joventut, i Urbanisme i Serveis, de modificació de crèdits 
mitjançant transferència entre partides. 
 
 Vista la concessió per part de la Mancomunitat de Municipis de 
l'Area Metropolitana de Barcelona en data 16 de juny de 1990, d'una 
subvenció d'onze milions quatre-centes noranta mil (11.490.000) pessetes, pel 
manteniment del Parc de Can Mercader. 
 
 Vist l'informe de la Intervenció Municipal. 
 
 Vist el dictamen favorable de la Comissió d'Economia i Hisenda de 
data 10 d'octubre de 1990. 
 
 Atès el que regulen els articles 158 i 160 de la llei 39/1988, 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 El Ponent de la Comissió d'Hisenda i Economia proposa l'adopció 
dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits 
número 36/90, per habilitació de crèdit extraordinari per majors ingressos i 
transferència entre partides, segons l'annex que s'adjunta i que forma part 
integrant del present acord. 
 
 Segon.-  Exposar al públic el present acord en els termes previstos 
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en l'article 158 de la Llei 39/1988. 
 
 Tercer.-  El present acord s'entendrà definitiu, si en el termini 
d'exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Economia i Hisenda, 
senyor Joaquín Guallar Cánovas, es sotmet a votació el dictamen, essent 
aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i trenta minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


